
RZECZPOSPOLITA POLSKA
Rzecznik Praw Obywatelskich

Prof. dr hab. Andrzej ZOLL

RPO-464142-IX-903/04/WK

00-090 Warszawa Tel. centr. 551 77 00
Al. Solidarności 77 Fax 827 64 53

Warszawa, dnia 27.10.2005 r.

Pan
Andrzej Barcikowski
Szef Agencji Bezpieczeństwa Wewnętrznego
ul. Rakowiecka 2a
00-993 WARSZAWA

W wyniku moich wcześniejszych wystąpień do Prezesa Rady Ministrów, pismem

nr P-3994/04 z dnia 25.10.2004 r. zostałem poinformowany przez Zastępcę Szefa Agencji

Bezpieczeństwa Wewnętrznego o wdrożeniu prac zmierzających do opracowania projektu

rozporządzenia Prezesa Rady Ministrów w sprawie wykonania upoważnienia zawartego

w art. 125 ust. 2 ustawy z dnia 24 maja 2004 r. o Agencji Bezpieczeństwa Wewnętrznego

oraz Agencji Wywiadu (Dz.U. Nr 74, poz. 676 z późn. zm.), dotyczącego wydania

rozporządzenia w sprawie warunków przyznawania funkcjonariuszom Agencji Bezpieczeństwa

Wewnętrznego nagród rocznych, nagród uznaniowych i zapomóg. W piśmie tym uzyskałem

zapewnienia, iż do niniejszego aktu prawnego zostanie wprowadzony przepis umożliwiający

uzyskiwanie przez funkcjonariuszy Agencji Bezpieczeństwa Wewnętrznego, pełniących służbę

przez okres roku kalendarzowego, nagrody rocznej w wysokości jednomiesięcznego

uposażenia. Zostałem także poinformowany, że wejście w życie projektowanego przepisu

rozporządzenia będzie możliwe z dniem 1 stycznia 2006 r. W ocenie Zastępcy Szefa Agencji

Bezpieczeństwa Wewnętrznego, termin ten został podyktowany możliwością zaplanowania

w budżecie państwa dopiero na 2006 r. odpowiednich środków finansowych, które

spowodowałyby podwyższenie wysokości dotychczasowej nagrody rocznej, przysługującej

funkcjonariuszom z 50% jednomiesięcznego uposażenia do 100% jego wysokości.

Następnie pismem nr P-1854/3994/04/05 z dnia 09.05.2005 r. zostałem poinformowany,

iż projekt niniejszego rozporządzenia przeszedł już etap uzgodnień międzyresortowych i został



zwolniony z obowiązku rozpatrzenia przez Komisję Prawniczą w Rządowym Centrum

Legislacji. Od dnia 18 marca 2005 r. oczekiwał on na wyrażenie opinii przez Kolegium

do Spraw Służb Specjalnych oraz Komisję do Spraw Służb Specjalnych. Dopiero po uzyskaniu

przez Agencję Bezpieczeństwa Wewnętrznego brakujących stanowisk z Kolegium do Spraw

Służb Specjalnych i Komisji do Spraw Służb Specjalnych projekt rozporządzenia miał być

przedstawiony Prezesowi Rady Ministrów do podpisu.

Pragnę zauważyć, iż problem nierównego traktowania w zakresie otrzymywania pełnej

nagrody rocznej był już przeze mnie podnoszony w wystąpieniu do Prezesa Rady Ministrów

z dnia 9.07.2002 r. nr RPO-413440-IX-903/02/WK w odniesieniu do byłych funkcjonariuszy

Urzędu Ochrony Państwa. Pomimo upływu ponad 3 lat od momentu podjęcia tej sprawy

i uzyskania szeregu obietnic od naczelnych organów administracji rządowej problem ten do

chwili obecnej nie został rozwiązany. Nadal nie wiem na jakim etapie znajduje się projekt

rozporządzenia w sprawie warunków przyznawania funkcjonariuszom Agencji Bezpieczeństwa

Wewnętrznego nagród rocznych, nagród uznaniowych i zapomóg oraz czy zrealizowana będzie

obietnica złożona przez Zastępcę Szefa Agencji Bezpieczeństwa Wewnętrznego o wejściu

w życie tego aktu z dniem 1 stycznia 2006 r.

W związku z powyższym działając na podstawie art. 13 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia

15 lipca 1987 r. o Rzeczniku Praw Obywatelskich (tekst jedn. - Dz.U. z 2001 r., Nr 14, poz.

147), ponownie uprzejmie proszę Pana Ministra o zainteresowanie się tą sprawą

oraz udzielenie informacji na jakim etapie znajduje się projekt przedmiotowego

rozporządzenia i czy zrealizowane będą złożone mi obietnice dotyczące terminu jego wejścia

w życie.
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